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Protokół Nr 49 
Z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 24.06.2014r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w salce Narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 14:00 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w Spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku   - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka      - Paweł Toczko 
3. Inspektor UM w zastępstwie Skarbnik Gminy Więcbork - Jacek Masztakowski 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Henryk Szwochert powitał wszystkich zebranych 
po czym przypomniał przesłany wcześniej radnym porządek obrad, który przewidywał: 
 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Więcbork. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
3. Sprawy różne. 
 
Do powyższego nie wniesiono zmian. 
 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 
 
Zgodnie z przyjętym porządkiem obrad Przewodniczący Komisji przekazał głos 
Inspektorowi UM p. Jackowi Masztakowskiemu, który omówił zmiany, jakie nastąpiły  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Więcbork oraz w budżecie Gminy Więcbork na 
rok 2014. 
 
Zmian WPF dokonano z uwagi na bieżące zmiany w planie dochodów i wydatków w roku 
2014. Ponadto przesunięto wykonanie zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja 
budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – Budynek Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie” z 2015 na 2014. Dodano do realizacji na lata 2014 – 2015 
wykonanie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-
Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku”. 
 
Zmiany w budżecie dotyczyły: 
 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0970 o kwotę 629,00 zł. dokonano z uwagi 
na wpływ środków finansowych z tytułu decyzji Wojewody Kujawsko - Pomorskiego za 
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wykup gruntu. 
2. Zmian pomiędzy paragrafami 0910 a 0500 w rozdz. 75615 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano 

z tytułu zastosowania prawidłowej klasyfikacji budżetowej z tytułu otrzymanego podatku 
od czynności cywilnoprawnych. 

3. Zwiększenie dochodów w rozdz. 75615 § 2680 o kwotę 4,084,00 zł. dokonano z uwagi na 
wpływ środków finansowych z tytułu rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i 
opłatach lokalnych z FOS. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75814 § 0960 o kwotę 1.600,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu następujących darowizn: 
− 600,00 zł. dla Sołectwa Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

VII turnieju integracyjne - kulturalnego, 
− 300,00 zł. dla Sołectwa Czarmuń od B S Więcbork na dofinansowanie imprezy 

sportowo- plenerowej, 
− 300,00 zł. dla Sołectwa Zabartowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

Wieczoru Św. Jana, 
− 400,00 zł. dla Sołectwa Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie organizacji 

VII turnieju integracyjne - kulturalnego. 
 
5. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 80101 i w rozdz. 85219 § 6297 o łącznie kwotę 

464.500,00 zł. dokonano z tytułu realizacji umowy nr WP-II.W.433.2.16.2014 z dnia 11 
czerwca 2014 r. o dofinansowanie w formie zaliczki i refundacji Projektu pn. 
„Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie Gminy Więcbork – 
budynku Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku i Szkoły 
Podstawowej w Sypniewie". 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 80103 § 0690 o kwotę 800,00 zł. dokonano z 
tytułu odpłatności dzieci za pobyt w oddziałach przedszkolnych. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 85212 § 2360 o kwotę 12.000,00 zł. dokonano z 
tytułu wpływu środków 
finansowych związanych z realizacją zadań z zakresu administracji rządowej. 

8. Zmniejszenie planu wydatków inwestycyjnych w dziale 600 rozdział 60014 § 6300 o 
kwotę 10.000,00 zł dokonano z uwagi na brak w planie wydatków inwestycyjnych Powiatu 
Sępoleńskiego zadania pn.: I etap budowy parkingu przy Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku". 

9. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 600 rozdział 60016 § 6050 o kwotę 
20.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na dodatkowe wydatki związanych z 
wykonaniem zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa dróg o nawierzchni z kostki betonowej 
na ul. Lipowej i częściowo Brzozowej w Więcborku". 

10.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4430 o kwotę 4.000,00 dokonano z tytułu 
zapewnienia środków finansowych na składki ubezpieczeniowe majątku gminnego. 

11.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75095 § 4210 o kwotę 1.000,00 dokonano z tytułu 
otrzymanych darowizn opisanych w pkt. 4 niniejszego uzasadnienia. 

12.Zmian w planie wydatków w dziale 801 dokonano w związku z bieżącym 
funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork. 

13.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80101 § 6057 i 6059 
o kwotę 464.500,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania 
inwestycyjnego pn.: „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej na terenie 
Gminy Więcbork - Budynek Szkoły Podstawowej w Sypniewie". 

14.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 801 rozdział 80104 § 6050 o kwotę 
50.000,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania inwestycyjnego 
pn.: „Wymiana kotła c.o. na paliwo stałe w budynku Przedszkola Gminnego w 
Więcborku". 

15.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85215 § 3110 o kwotę 32.300,00 zł. dokonano w 
związku ze zmianami opisanymi w niniejszym uzasadnieniu. 

16.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 85305 i 85306 § 2830 łącznie o kwotę 15.287,00 
zł. dokonano w związku z zaprzestaniem działalności przez żłobek i klub dziecięcy. 

17.Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 90013 § 4300 o kwotę 10.000,00 zł. dokonano w 
związku ze zmianami opisanymi w pkt, 9 niniejszego uzasadnienia. 

18.Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w dziale 921 rozdział 92109 § 6050 o kwotę 
12.300,00 zł dokonano z przeznaczeniem na wykonanie nowego zadania inwestycyjnego w 
latach 2014 - 2015 pn.: „Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Kultury w Więcborku". 

19.Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92695 § 4210 o kwotę 600,00 dokonano z tytułu 
otrzymanej darowizny przez Sołectwo Wymysłowo od BS Więcbork na dofinansowanie 
organizacji VII turnieju integracyjne - kulturalnego. 
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Przewodniczący RM otworzył dyskusję 
 
Radna Grażyna Witczak nawiązała do kwestii termomodernizacji Miejsko-Gminnego 
Ośrodka Kultury. Powiedziała, że wykonywany jest projekt ale czy wiadomo pod, jakie 
konkretnie środki. Wcześniej wspominano o jakimś konkursie w tym względzie,  pytała, czy 
projekt przygotowywany jest pod kątem konkursu. 
 
Burmistrz Wi ęcborka odpowiedział, że jest to projekt przygotowywany pod katem 
konkursu. Jest to też pewnego rodzaju modernizacja wniosku, która ma być ujęta przy tym 
projekcie tj. chodzi o to, że nie wszystkie ze ścian budynku MGOK wymagają ocieplenia. Jest 
to budynek o bardzo grubych ścianach, które nie wymagają docieplenia, zatem trzeba to 
zweryfikować. Na pewno trzeba wykonać termomodernizację dachu, niektórych ścian  
oraz wymianę  niektórych okien i drzwi. Trudno mu jednak powiedzieć, czy w ramach tej 
termomodernizacji zaplanowana jest również wymiana ogrzewania. 
 
Pan Masztakowski dodał, ze kwota przypadająca na termomodernizację w roku 2015 roku 
wynosi 549.600,00 zł / w tym część ze środków unijnych/. 
 
Radny Waldemar Kuszewski  odnosząc się do wypowiedzi Burmistrza Więcborka  w części 
dotyczącej ewentualnej wymiany systemu ogrzewania stwierdził, że teraz na etapie projektu 
należałoby pochylić się również nad  wymianą systemu ogrzewania i w jednym projekcie 
uwzględnić także instalacje c.o. Burmistrz wspomniał, że cześć ścian budynku MGOK nie 
wymaga dociepolenia, co oznacza, że tam gdzie go nie będzie współczynnik przenikania 
ciepła pozostanie taki, jak jest. Wiadomo jakie koszty generuje obecny system ogrzewania,  
a wiadomo, ze sama termomodernizacja pokrycia dachowego już przyniesie określone 
oszczędności. Był jednak za tym, aby wymiana źródła  zasilania w energię cieplną 
uwzględniona została w przygotowywanym projekcie.  
 
Burmistrz Wi ęcborka przyznał, że w tej kwestii zgadza się z przedmówcą i jeżeli tylko 
będzie możliwe ujęcie tego w projekcie na dofinansowanie, to na pewno się to tam znajdzie. 
Jeżeli nie to w ramach tych środków trzeba będzie zrobić kompleksowo tzn. rozdzielić 
inwestycje na dwie części: jedna termomodernizacja z dofinansowania, druga – wymiana 
pieca, który z tego, co wie i tak wymaga już wymiany z racji zużycia. 
 
Trudno powiedzieć, czy centralne ogrzewanie wewnętrzne kwalifikuje się pod 
termomodernizację – mówił Przewodniczący RM. 
 
Radny Kuszewski powiedział, ze dobrze byłoby żeby ta kwestia nie umknęła i zadanie 
wykonane zostało kompleksowo. Zawsze podkreślał, że termomodernizacja to nie tylko są 
ściany ale dużo więcej. Tym bardziej, że najszybciej i najbardziej wymierne oszczędności 
płynąć będą z wymiany ogrzewania. 
 
Burmistrz Wi ęcborka wskazał, że zdejmowana jest kwota 10.000,00 zł z paragrafu 
dotyczącego opieki nad zwierzętami nie dlatego, że tych psów jest mniej ale realnie 
zmniejszyła się kwota jaką trzeba uiszczać za umieszczenie pasa w schronisku  
w Szamotułach / z 10,00 zł na 4,50 zł/ Do tej pory psy umieszczano w schronisku  
w Trzciance. 
 



4 
 

Radny Kuszewski zapytał o zwiększenie o kwotę 20.000,00 zł zadania na ulicy Lipowej. 
Pytał, czy wynika to z wcześniejszego niedoszacowania zadania. Wcześniej była to kwota 
40.000,00 zł teraz dokłada się 20.000,00 zł. 
 
Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, że założenia budżetowe są ogólne. Jego realizacja  
sprawia, że gdzieś tam pojawiają się oszczędności. Z kolei nie wpisanie pewnych inwestycji 
rodziłoby niezadowolenie społeczne. Mając świadomość, że w ciągu roku są jakieś 
oszczędności kontynuuje się, to co zostało już zaczęte, aby zakończyć całość i  więcej do tego 
nie powracać.  
 
Przewodniczący Komisji był zdania, że środki te wystarczą na dokończenie ulicy Lipowej,  
a na ulicę Brzozową już nie. 
 
Będziemy szukać dalej środków – Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Radny Kuszewski pytał, czy Burmistrz Więcborka dokona ewentualnego rozeznania  
w kwestii możliwości ujęcia w projekcie wymiany pieca, czy też formalnie przegłosować to 
jako wniosek. 
 
Tymi sprawami zajmuje się nieobecna dzisiaj w pracy Pani Sikorska. Tutaj warunki raczej 
stawia Donator, bo my jesteśmy za tym, żeby ten piec wpisać i wymienić. Wszystko zależy 
jednak od podmiotu, który te środki przekazuje, bo on stawia warunki. Jeżeli będzie można, 
to ujmiemy to w projekcie i zapiszemy – mówił Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Radna Witczak podkreśliła, że ważne jest, jaki piec ewentualnie zamontować ale również 
ważne jest zastanowienie się nad sensownym ogrzewaniem sali kinowej. Pomieszczenie cały 
czas jest niedogrzane, a obecny system jest nieekonomiczny. Radna pytała również o piec, 
jaki zakupiony będzie do Przedszkola Gminnego tj. czy znana jest już konkretna jego cena. 
 
Tak, nieco ponad 49.000,00 zł – odpowiedział p. Masztakowski. 
 
Przewodniczący Komisji   zamknął dyskusję i przystąpiono do zaopiniowania przedłożonych 
projektów uchwał. 
 
W sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
 
Obecnych 8 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
 
 

W sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
 
Obecnych 8 radnych 

 
Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 7 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 
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W sprawach różnych Radny Stanisław Posieczek pytał, czy pogorzelcy z Jelenia otrzymali 
oprócz pomocy przy usuwaniu skutków pożaru również jakąś pomoc materialną. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podał, że Gmina jako organ nie ma możliwości pomocy finansowej.  
Z tego jednak, co wie pomoc ta udzielona została poprzez wsparcie w sprzątaniu posesji  
i demontażu eternitu i więźby dachowej. Zakład Gospodarki Komunalnej również włączyła 
się do akcji pomocowej wysyłając duży kontener na śmieci, a Referat Rolnictwa /…/ UM 
zorganizował wśród rolników zbiórkę sianokiszonki, siana i zboża. 
 
Radny Posieczek pytał również, jak wygląda sprawa umorzenia rat podatków pogorzelcom. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że poszkodowany był u niego i kwestie te zostały 
poruszone. Zgodnie z przepisami nie może on umarzać podatku „do przodu”, a jedynie 
zaległości. Jeżeli ta sytuacja życiowa, która go dotknęła, wpłynie na pogorszenie jego stanu 
finansowego, ma on prawo ubiegać się o  umorzenie podatku i o tym poszkodowany został 
poinformowany. Według Burmistrza Poszkodowany spełnia znamiona do umorzenia ale 
najpierw musi zajść konieczność zapłacenia podatku. Umorzenia dokonywane są zawsze  
w oparciu o decyzje Pani Skarbnik, która sprawdza pod względem formalnym, czy zachodzą 
określone ku temu przesłanki. 

Radny Stanisław Piłka powiedział, że jeżeli chodzi o pomoc poszczególnych sołectw, to 
pozostają one w kontakcie z pracownikiem UM w Więcborku p. Ryduchowskim  
i sukcesywnie wg potrzeb dostarczane są określone surowce. Większa ilość nie jest możliwa 
do przekazania, gdyż na razie p. Łopucki nie ma odpowiedniego miejsca do składowania. 

Radna Grażyna Witczak chciała wiedzieć, kto powinien odpowiedzieć za to, że te hydranty 
były niesprawne. Pytała też radnego Posieczek, jako aktywnego uczestnika akcji pożarniczej  
i strażaka, na ile skuteczniejsza i sprawniejsza byłaby cała akcja, gdyby hydrant był sprawny.  

 

Radny Posieczek powiedział, że po wydaniu stosownej komendy okazało się, że hydrant jest 
niesprawny, to minęło 15-20min. kiedy pojawiły się wozy, które zasiliły jednostki będące na 
miejscu. Do czasu ich przyjazdu woda była niejako reglamentowana tzn. akcja nie szła „pełną 
parą”. Uważał, że należy uczulić ZGK, by te istniejące hydranty utrzymywane były  
w sprawności. 

Radny Piłka pytał ile na terenie Gminy jest wozów strażackich, które jadą z wodą. 

Cztery wozy – odpowiedział Burmistrz Więcborka. 

Radny Kaziemierz Wilczyński prosił, by Burmistrz w razie pojawienia się oszczędności  
w trakcie realizacji budżetu Gminy, miał na uwadze i uwzględnił wnioski, jakie podjęte 
zostały na zebraniu Samorządu Mieszkańców Więcborka. Zwykle to Burmistrz przedstawia 
swoje propozycje i radni je opiniują ale te podjęte przez samorząd są równie ważne. 

Burmistrz Wi ęcborka stwierdził, ze częściowo je uwzględnił podając przykład doświetlenia 
istniejącego chodnika, sprawy która wywołana została w zmianach budżetu już na 
poprzedniej sesji. Najpierw jednak należy dokończyć, to co już zostało rozpoczęte. 
Niezależnie od tego przeciwny jest wydawaniu potężnych pieniędzy na budowę dalszej części 
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chodnika na ulicy Gdańskiej ponieważ warunki Zarządu Dróg Wojewódzkich w tym zakresie, 
jakie swego czasu przedstawiał radnym, są wręcz zaporowe. Jeżeli środki się pojawią, to  
w pierwszej kolejności wolałby je zainwestować w poprawę dróg gminnych na Osiedlu 
Piastowskim. 

 

Tu są również takie mniejsze rzeczy, jak ogrodzenie placu zabaw na Osiedlu Łopiennik – 
radny Wilczyński. 

Z tego, co wiem, plac ten będzie musiał być przeniesiony w inne miejsce. Pojawiły się głosy, 
ze ktoś wykupił tam działkę – Burmistrz Wi ęcborka. 

 

Ta działka jest gminna, a z tego jaką odpowiedź otrzymałem wynika, że plac będzie 
ogrodzony od strony ulicy. Chyba, ze coś się zmieniło ale taką odpowiedź otrzymałem od 
Pana Burmistrza – radny Kuszewski. 

Radny Piłka zgłosił, że w sołectwie Borzyszkowo rozbierana jest w części stara stodoła. 
Właścicielka tej ma nakaz rozbiórki ale druga część stodoły również zostanie zdemontowana. 
Rozbiórki dokonują okoliczni rolnicy ale problem, jaki się pojawił dotyczy papy, a konkretnie 
tego, co z nią zrobić.  

Problem rozbiórki spoczywa na właścicielu obiektu. Dlaczego Gmina ma wydawać pieniądze 
na utylizację cudzych śmieci. Niech każdy płaci za swoje. My to zrobimy, ale w ramach 
rozliczenia np. zabierzemy część tego gruzu i pójdzie to na drogi gminne. Nie uczmy jednak 
ludzi, że wszystko za nich robimy  – Burmistrz Wi ęcborka. 

Ja się tylko pytam, co z tym zrobić – radny Piłka. 

Papę zdaje się można oddać do PSZOK – radna Witczak. 

To jest Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów- do jakiej kategorii, by to pani sklasyfikowała – 
Burmistrz Wi ęcborka. 

Pamiętam, że było mówione, że materiały różne z rozbiórki budowlanej itd. – radna 
Witczak. 

Burmistrz Wi ęcborka był zdania, że ten materiał nie kwalifikuje się na PSZOK. 

Radna Witczak stwierdziła, że poczyta o tym – sprawdzi to. 

 

Radny Piłka dopowiedział, że gruz zabiera p. Szyling i pozostanie on w gminie – będzie 
pokruszony. 

Kto bierze ten gruz – pytał Burmistrz. 
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p. Szyling – radny Piłka. 

To on będzie chciał go sprzedać – Burmistrz Wi ęcborka. 

Radny Piłka powiedział, ze rozmawiał z p. Landowskim oraz Kierownikiem Referatu  
UM p. Fifielskim i ci stwierdzili, ze Gminie bardziej opłaci się kupić gruz niż go wziąć, 
pokruszyć i rozwieść. Kupując też dodatkowo można wybrać taki, jaki się chce. 

Teraz kruszymy gruzobeton, który wzięliśmy od Agencji na Puszczy. Przy kupnie gruzu jest 
dodatkowa dogodność tj. przy zakupie jednocześnie wskazuje się miejsce jego dostarczenia – 
Burmistrz Wi ęcborka. 

Radny Wobszal  twierdził, że papa jest materiałem budowlanym tzw. złomem budowlanym  
i powinno być odpierane w punkcie inaczej będzie to wywożone do lasu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                      Budżetu i Finansów 
 
                                                                                       /-/ Henryk Szwochert 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


